
Zápis z 276. zasedání AS MFF UK dne 23. listopadu 2022 

Přítomni distančně: C. Brom, Z. Drozd, A. Farkaš, J. Fiala, R. Grill, K. Houfek, J. Kalbáčová 

Vejpravová, M. Krtička, M. Novotná, L. Nowak, O. Pangrác, J. Pavlů, D. Schmoranzer, 

J. Staněk, J. Stráský, W. Svoboda, V. Švandelík, M. Tancer, K. Tůma, B. Vidová Hladká, A. 

Yaghobová 

Hosté distančně: M. Rokyta, M. Dykas (do 19:50), B. Svobodová Z. Doležal, M. Kulich, 

V. Dolejší (do 19:50), L. Skrbek, V. Kuboň 

 

1. Schválení programu 276. zasedání AS MFF UK 

2. Schválení zápisu z 275. zasedání AS MFF UK 

3. Informace vedení fakulty 

4. Návrh na rozdělení výsledku hospodaření MFF UK za rok 2021 

5. Opatření děkana o industriálním studentovi 

6. Návrh na jmenování nového člena VR MFF UK 

7. Průběžné informace o volbách 

8. Různé 

 

Zasedání proběhlo distanční formou prostřednictvím platformy Zoom. Zasedání zahájil Z. Drozd 

v 18:00.  

 

1. Schválení programu 276. zasedání AS MFF UK  

 

AS MFF UK schvaluje program 276. zasedání AS MFF UK tichým souhlasem.  

 

2. Schválení zápisu z 275. zasedání AS MFF UK  

 

AS MFF UK schvaluje program 276. zasedání AS MFF UK tichým souhlasem.  

 

3. Informace vedení fakulty  

 

M. Rokyta 

• Pokud to bude potřeba, rozešlu ještě jedno upozornění, že se konají volby do 

akademických senátů.  

• Okupační stávka proběhla na MFF v poklidu. Jak díky organizátorům, tak díky těm, kteří 

s nimi dojednávali formu stávky.  

• Pro rok 2023 se plánuje navýšení příspěvku o 1,3 mld. Kč (za celou ČR), ale jen 500 mil. 

z toho je zatím plánováno i pro rok 2024. 

• Energie: všichni se snažíme úspěšně docela šetřit, úspora by mohla být v řádu 5 mil. Kč 

v roce 2022. Náklady na energie na rok 2023 narostou o dalších cca 22 milionů (se 

zastropováním). 

• UK má novou kancléřku, kterou je Mgr. Petra Štanclová, novou ředitelku Kolejí a menz, 

kterou je Mgr. Miroslava Hurdová; ombudsmanku, kterou je dr. Kateřina Šámalová a 

nového ředitele ÚVT, a to Ing. Marka Kaliku.  

• Na MFF bylo letos zahájeno řešení čtyř ERC projektů. Jde o úspěšný rok. Ten nejnovější 

získala Erin Carson z Katedry numerické matematiky. 

• V soutěži GAČR-Juniorstar byly podpořeny dva projekty z MFF z dvanácti podaných a 

z pěti získaných na UK.   



• V soutěži GAČR-Expro bylo uděleno v ČR 10 projektů, z toho 2 na UK, z toho jeden na 

MFF (z jedenácti podaných).  

• SVV bylo vypsáno jen na rok 2023 (nikoli na tři roky, jak bylo zvykem).  

• Do VR GAČR byl schválen prof. Hajič.  

• Od 11. listopadu máme nový dynamický nákupní systém (DNS). Došlo k redukci 

komodit, který je nutné nakupovat přes DNS. Příloha Opatření děkana č. 9/2021 byla 

proto aktualizována. 

• Byla úspěšně zkolaudována výměna opláštění v Troji, vysoutěžená cena byla navýšena 

pouze o 11 %. Děkuji L. Skrbkovi a P. Michálkovi.  

• Dne otevřených dveří se zúčastnilo přes 800 studentů, což je rekord. Chtěl bych, aby byly 

více propagovány nové studijní programy (Učitelství fyzika-informatika a Science). 

• Jeden den s fyzikou bude prezenčně 9. února. Rád bych, aby byly prezenční i dny 

s informatikou a matematikou. Zřejmě kolem 2. února. 

• Ministerstvo šetří a zrušilo podporu Fyziklání a Fyziklání on-line. Hledáme prostředky 

pro pokračování této akce.  

• Na prosincovém zasedání VR MFF UK předám ceny za bakalářské a diplomové práce. 

• Připravuje se přednáška nositele Nobelovy ceny Reinharda Genzela v dubnu příštího 

roku na půdě fakulty.  

 

Z. Doležal 

• Probíhá reakreditace habilitačního a jmenovacího řízení; materiály IS prošly VR MFF 

UK, materiály MS a FS budou předloženy na prosincovou VR MFF UK.  

• Bylo podáno 142 přihlášek GAUK (loni 127).  

• Dva kandidáti se propracovali do druhého kola ERC Consolidator Grant a proběhlo jejich 

interview.  

• Získali jsme minigranty 4EU+ (do 150 tisíc, zejména pro doktorandy). 

• Intenzivně se pracuje na žádostech OP JAK (MFF je ve třech projektech, kde je UK 

hlavním řešitelem, na dalších dvanácti se podílí MFF jako partner).  

 

V. Kuboň 

• Připravují se žádosti o opakované akreditace, rozšiřují se spolupráce s AV ČR v jednom 

studijním programu, rozšiřuje se akreditace doktorské bioinformatiky (podpořeno 

z NPO). AS MFF UK by mohl toto schválit v druhé polovině února, abychom před 

prázdninami akreditace získali.  

 

B. Svobodová 

• Ráda bych představila vedoucího hospodářského oddělení Ing. Miroslava Dykase. 

 

L. Skrbek 

• Polovina nárůstu ceny opláštění byla způsobena výrazně horším stavem střechy, než jsme 

očekávali. Chtěl bych poděkovat dodavateli firmě Auböck, M. Doležalovi, který spravuje 

areál Troja, a všem zúčastněným.  

• Dobře funguje IT komise, která nám radí, jak rekonstruovat serverovnu.  

• Rozvojové projekty, které tradičně spravuje P. Svoboda, budou pokračovat.  

 



A. Farkaš  

• Rád bych, kdyby SKAS MFF UK mohla též navrhovat (drobné) investice.  

J. Fiala 

• Zabývalo se vedení případným podváděním studentů, o kterém jsme mluvili před třemi 

měsíci?  

M. Kulich 

• Konzultoval jsem s rektorátem disciplinární řád, který je v podstatě bezzubý.  

• Evidence pokusů o podvody studentů je možná, avšak musela by být neveřejná a 

schválená SK AS UK.  

• Řešení budu připravovat, ještě chci provádět konzultace  

C. Brom  

• Potřebujeme už řád celoživotního vzdělávání.  

 

4. Návrh na rozdělení výsledku hospodaření MFF UK za rok 2021 

 

M. Rokyta 

• Stav FRIMu (FRM) na začátku roku byl 125 mil. Kč, vč. půjčky od UK (Mikuláš). 

Čerpali jsme 143 mil. Kč (zejména na opláštění), současně se FRIM (FRM) tvořil odpisy 

ve výši cca 23 mil. Kč.  

• Po navrhovaném převedení bude ve FRIMu (FRM) k 1. 1. 2023 30 – 35 mil. Kč, což je 

přiměřená částka pro další generování prostředků do FRIM na případné budoucí náklady 

(např. podíl na Kampusu Albertov). 

 

Proběhla diskuse o strategii tvorby zisku v budoucích obdobích a převádění prostředků do fondů 

a mezi fondy.  

 

AS MFF UK schvaluje převod hospodářského výsledku ve schvalovacím řízení za rok 2021 

ve výši 25 587 259,93 Kč ve prospěch nerozděleného zisku minulých období. 

Hlasování 

21 - 0 - 0 

 

AS MFF UK schvaluje převedení částky 25 587 259,93 Kč z hospodářského výsledku 

minulého období do Fondu reprodukce majetku. 

Hlasování 

21 - 0 - 0 

5. Opatření děkana o industriálním studentovi 

 

M. Rokyta představil dlouho připravované opatření. Hlavní myšlenka je, že práce doktorského 

studenta pro firmu může být součástí doktorského studia (tedy individuálního studijního plánu).  

 

A. Farkaš: Opatření je velmi dobře připravené. Bylo by dobré, aby se rozšířilo alespoň i na 

fyzikální sekci.  

 

AS MFF UK bere se souhlasem na vědomí opatření děkana o industriálním studentovi. 

 

Hlasování 

21 - 0 - 0  



 

6. Návrh na jmenování nového člena VR MFF UK 

 

V červnu se vzdal členství ve VR MFF UK prof. Josef Málek s ohledem na vytížení novým 

členstvím ve VR UK. Děkan navrhuje na jmenování prof. Jana Zemana, Fakulta stavební ČVUT, 

prof. Zeman dlouhodobě spolupracuje s matematickou sekcí MFF UK a má odpovídající 

vědecký profil. 

 

AS MFF UK schvaluje návrh na jmenování prof. Jana Zemana členem VR MFF UK. 

Tajné hlasování 

20 - 0 - 0  

 

7. Průběžné informace o volbách 

 

Předseda volební komise informoval o počtech kandidátů a aktuální volební účasti. Dvě chyby 

v seznamu voličů se podařilo operativně vyřešit. 

 

8. Různé 

 

Zástupci AS MFF UK v komisích pro výběrová řízení s uzávěrkou přihlášek v roce 2022: 

 

IS: AP4, 5xAP2, L2, 1 vedoucí 

J. Fiala, náhradník: V. Švandelík 

 

MS 1 x AP2, 3xOP VVV 

J. Staněk, náhradník: A. Yaghobová 

 

FS: 4 x PD, 2xAVP, 1xOA, 1xOP VVV, 3 vedoucí 

K. Houfek, náhradník: A. Farkaš 

Hlasování 

20 - 0 - 1  

 

 

AS MFF UK pro rok 2022 nevyžaduje předložení závěrky účetnictví k 30. září 2022.  

 

Hlasování 

20 - 0 - 1  

 

 

Proběhla diskuse o dětských skupinách a důležitosti vyvěšování ukrajinských vlajek.  

 

AS MFF UK žádá vedení fakulty o vyvěšení ukrajinských vlajek na budovách MFF. 

Hlasování 

14 - 1 - 6  

 

 

Následující zasedání AS MFF UK se budou konat 18. ledna 2023 a 22. února 2023.  

Zasedání bylo ukončeno ve 20:35. 

Zapsal: J. Stráský 


